

Lecture 12

	الإمبراطورية البريطانية
وفي أوجها، كان أكبر إمبراطورية في التاريخ. في عام 1922 'الملك البريطاني' وقضت أكثر من 458 مليون شخص (1/5 من سكان العالم). الإمبراطورية تغطي ربع مساحة اليابسة في العالم. بدأت تصل كما على إمبراطورية تجارية بل وضع نظاما للغزو العسكري وتسوية والاستعمار. قد آثار إيجابية وسلبية على السواء في مستعمراتها. ترك إرثاً من التعليم والاستقرار الاجتماعي في العديد من مستعمراتها.





البريطانية أفريقيا
في وقت مبكر من 1530، بدأ التجار المغامرين الإنجليزية التداول في غرب أفريقيا. 
في 1581 بلغ فرانسيس دريك رأس الرجاء الصالح. 
في 1663 بنيت الإنجليزية حصن جيمس في غامبيا. 
في جميع أنحاء 17th و 18th القرن بريطانيا ودول أوروبية أخرى مثل البرتغالية والفرنسية كانت مهتمة بإقامة قواعد الساحلية لاستغلال تجارة الرقيق. 
في أواخر القرن 19 في "التدافع من أجل أفريقيا" تؤدي إلى العديد من القوى الأوروبية المتنافسة لبناء الامبراطوريات الأفريقية 
تنافست بريطانيا مع ألمانيا وفرنسا وإيطاليا على قيادة المستعمرات المختلفة.




المحيط الأطلسي تجارة الرقيق
حدث هذا بين أواخر القرن 16 والقرن 19 في وقت مبكر. 
تم شراء العبيد الأفارقة من تجار الرقيق الأفريقي والتي اتخذتها السفينة ليكون خدم المنازل أو في كثير من الأحيان العمال الزراعيين في منطقة البحر الكاريبي، وشمال وجنوب أمريكا. 
بين 1.2 مليون و 2.4 مليون حالة وفاة في رحلة عبر المحيط الأطلسي. 
تم نقل حوالي 12 مليون من العبيد من أفريقيا إلى الأمريكتين. 
بسبب جهود أشخاص مثل ويليام ويلبرفورس، ألغيت بيع العبيد في عام 1807 و في عام 1833 تم إلغاء مؤسسة الرق في الإمبراطورية البريطانية. 
فكان هذا هو آخر من المحيط الأطلسي تجارة الرقيق. 
ومع ذلك، فإن إرث هذه التجارة يمكن أن يرى في أفريقيا وعبر الأمريكتين. 
بنيت الكثير من الازدهار في بريطانيا على تجارة الرقيق.












الامبراطوريات الأفريقية
من حوالي عام 1880 حتى عام 1914 على "التدافع من أجل أفريقيا" حصل بين القوى الأوروبية. 
بريطانيا تريد إنشاء ممر بين الشمال والجنوب من الأراضي البريطانية. 
أراد ألمانيا لإنشاء ممر بين الشرق والغرب من الأراضي الألمانية المستمر. 
كانت فرنسا الكثير من الأراضي في شمال وغرب أفريقيا. 
كان البرتغال بعض مستعمرات كبيرة مثل أنغولا وموزامبيق. 
وقدمت بلجيكا منطقة نهر الكونغو في وسط أفريقيا. 
كانت بريطانيا امبراطورية كبيرة شملت: مصر، والسودان، وكينيا، وأوغندا، وروديسيا الشمالية (زامبيا)، روديسيا الجنوبية (زيمبابوي) وجنوب أفريقيا.




الكونغو البلجيكية
المستكشف البريطاني هنري مورتون ستانلي 'اكتشف' المنطقة المعروفة الآن باسم جمهورية الكونغو الديمقراطية في عام 1878. 
استغرق الملك ليوبولد الثاني ملك بلجيكا في مصلحة المنطقة وحصل على حوض نهر الكونغو في مؤتمر برلين عام 1884 ويطلق عليه الدولة الكونغو الحرة. 
ركض أنها حالته الشخصية حتى اتخذ البرلمان البلجيكي في عام 1908 أنه وجعلها مستعمرة بلجيكية. 
حكموا عليه حتى الاستقلال في عام 1960. 
البلجيكيين كانوا حكام الاستعمارية القاسية جدا.


جوزيف كونراد
جوزيف كونراد عاش من 1857 حتى 1924. 
وينظر كونراد باعتبارها واحدة من أفضل الكتاب في اللغة الإنجليزية على الرغم من أنه كان من أصل بولندي ودائما يتحدثون الإنجليزية بلكنة. 
أصبح مواطنا بريطانيا عام 1886. 
لو كان بحار وكتب الكثير عن الحياة في عرض البحر بما في ذلك اثنين من رواياته الكبرى. يا رب جيم 'و' NOSTROMO '. 
ينظر إليها على أنها أول 'الحداثة' الكاتب. 
وقال أن 'النبوية' وخاصة كيف تنبأ الإمبراطوريات الأوروبية لتنهار.



'قلب الظلام'
رواية قصيرة جدا ولكن ينظر اليها على انها رواية عظيمة جدا. 
كل شيء عن الشخصية الرئيسية تشارلز مارلو الذي نقباء قارب النهر على نهر الكونغو. 
انه بالبحث عن رجل يدعى كورتز، صياد العاج الذي يجري جنون في وسط الغابة الأفريقية. 
ويستكشف قسوة المستعمرين البلجيكيين والعنصرية الأوروبية وأفكار الحضارة والهمجية. 
وقد اتهم بأنه «رواية عنصرية" من قبل الكاتب النيجيري، تشينوا أتشيبي. 
تم تحويل الكتاب الشهيرة في الفيلم الكلاسيكي "القيامة الآن". 
الفكرة الرئيسية في الكتاب هو رد الفعل الأوروبي إلى أفريقيا، وخاصة على المستوى النفسي.



'قلب Darkness'-يقتبس
الصيادين عن الذهب أو المطاردون من الشهرة، وأنهم جميعا قد خرجت على أن تيار، تحمل السيف، وغالبا ما تكون الشعلة، رسل جبروت داخل الأرض، حملة شرارة من النار المقدسة. ما لم عظمة طرحت على انحسار ذلك النهر في سر من الأرض غير معروف! . . . أحلام الرجال، والبذور من الكومنولث، والجراثيم نظر empires.-كونراد 'ق ساخرا من دوافع المستعمرين التي ذهبت إلى أسفل نهر الكونغو إلى وسط أفريقيا. 

المسيل للدموع كنز من أحشاء الأرض كانت رغبتهم، مع عدم وجود غرض أكثر أخلاقية في الجزء الخلفي منه من هناك في اقتحام اللصوص خزنة. الذين دفعوا نفقات المؤسسة النبيلة لا أعرف؛ ولكن عم مديرنا كان زعيم هذا الانتقاد lot.-كونراد 'ق من محرك الاستعماري البلجيكي للحصول على الموارد من منطقة الكونغو.





وكانت هذه الفصول ليس كثيرا الاعتبار، حقا. كانوا لا المستعمرين؛ كان إدارتها مجرد الضغط، ولا شيء أكثر من ذلك، وأظن. كانوا فاتحين، ولهذا كنت مهتم فقط القوة الغاشمة - لا شيء على التباهي، عندما يكون لديك ذلك، منذ قوتك هو مجرد حادث الناشئة عن ضعف الآخرين. أمسكوا ما يمكن أن يحصل من أجل ما كان ليكون حصل. كان السرقة فقط مع العنف والقتل المشدد على نطاق كبير، والرجل يذهب في ذلك أعمى - كما هو مناسب جدا لأولئك الذين لمعالجة الظلام. الاستيلاء على الأرض، وهو ما يعني في الغالب أخذه بعيدا عن أولئك الذين لديهم بشرة مختلفة أو أنوف تملق قليلا من أنفسنا، وليس شيء جميل عندما تنظر إلى ذلك أيضا رأي much.-كونراد 'ق غاضب من المستعمرين البلجيكيين وربما من جميع الاستعمار.




الصعود هذا النهر كان مثل السفر إلى البدايات من العالم، عندما قاموا بأعمال شغب الغطاء النباتي على الأرض و كانت الأشجار الكبيرة الملوك. تيار فارغة، صمت عظيم ، و الغابات التي لا يمكن اختراقها . كان الهواء الدافئ ، سميكة ثقيلة وبطيئة . لم يكن هناك فرح في تألق من أشعة الشمس . ل فترات طويلة من الممر المائي ركض على ، مهجور ، في ظلمة طغت distances. - تبين ما رحلة إلى أسفل النهر كان يقوم به البحارة إلى أوروبا ونفسيا .


أي شيء يقترب من التغيير الذي جاء على ملامحه لم يسبق لي أن رأيت من قبل ، ونأمل أن نرى أبدا مرة أخرى. أوه، لم أكن لمسها. وقد فتنت أنا . كان الأمر وكأن الحجاب كان الإيجار. رأيت على ذلك الوجه العاج التعبير عن الفخر حزينة ، السلطة لا يرحم، من الإرهاب الجبان - من اليأس الشديد واليأس . وقال انه يعيش حياته من جديد في كل التفاصيل من الرغبة، و الإغراء، و الاستسلام خلال تلك اللحظة العليا لل معرفة كاملة ؟ صرخ بصوت خافت في بعض الصور، في بعض الرؤية، و - صرخ مرتين، صرخة أن لم يكن أكثر من مجرد التنفس - ' الرعب! الرعب ! النهائي كلمات كورتز قبل أن يموت .







أصبح حكم شركة الشرق الهندي 'راج البريطانية وبعد ذلك الحدث؟ 
       أ. وفقد المناعة الهندي ب. ج الحرب الأهلية. الكساد الهندي 
وتسمى المرأة التي تتهم الدكتور عزيز في "عبور إلى الهند ': 
        أ. السيدة مور ب. عديلة مبحوث ج. السيدة فيلدينغ 
كان "الحكم البريطاني" جزءا _______ من الإمبراطورية البريطانية. 
        أ. من الصعب ب. ج مملة. مهم 
اسم آخر ل 'التدافع من أجل أفريقيا "يمكن أن يكون: 
         أ. الأفريقي الغذائية ب. السباق على المستعمرات في أفريقيا ج. ارتباك في أفريقيا 
'قلب الظلام' يتحدث عن الآثار النفسية للصراع بين الحضارة و______: 
         أ. ب الوحشية. الاستعمار ج. تجارة
	The British Empire
· At its height, it was the largest empire in history.
· In 1922 the British King ruled over 458 million people (1/5th of the world population).
· The Empire covered ¼ of the world’s land surface.
· Started up as a trading empire but developed a system of military conquest, settling and colonialism.
· It had both positive and negative effects on its colonies.
· Left a legacy of education and social stability in many of its colonies. 
British Africa
· As early as 1530, English merchant adventurers started trading in West Africa.
· In 1581 Francis Drake reached the Cape of Good Hope. 
· In 1663 the English built Fort James in Gambia. 
· Throughout the 17th and 18th Century Britain and other European powers like the Portuguese and French were interested in establishing coastal bases to exploit the slave trade.
· In the late 19th Century the ‘Scramble for Africa’ lead to many European powers competing to build African Empires
· Britain competed with Germany, France and Italy over leadership of different colonies.

The Atlantic Slave Trade
· This happened between the late 16th Century and the early 19th Century.
· African slaves were bought from African slavers and taken by ship to be domestic servants or more often agricultural laborers in the Caribbean, North or South America.
· Between 1.2 million and 2.4 million died on the journey across the Atlantic.
· Around 12 million slaves were transported from Africa to the Americas.
· Due the efforts of people like William Wilberforce, the selling of slaves was abolished in 1807 and in 1833 the institution of slavery was abolished in the British Empire. 
· This marked the end of the Atlantic Slave Trade.
· However, the legacy of this trade can be felt in Africa and across the Americas.
· A lot of Britain’s prosperity was built on the Slave Trade.





African Empires
· From around 1880 until 1914 the ‘Scramble for Africa’ happened between the European powers.
· Britain wanted to create a North-South passage of British territory.
· Germany wanted to create an East-West passage of continuous German land.
· France had a lot of land in North and West Africa.
· Portugal had some large colonies e.g. Angola and Mozambique.
· Belgium were given the Congo river area in central Africa.
· Britain had a large empire that included: Egypt, The Sudan, Kenya, Uganda, Northern Rhodesia (Zambia), Southern Rhodesia (Zimbabwe) and South Africa.
The Belgian Congo
· The British explorer Henry Morton Stanley ‘discovered’ the area now known as the Democratic Republic of Congo in 1878.
· King Leopold II of Belgium took an interest in the area and was awarded the Congo River Basin in the 1884 Berlin Conference and called it the Congo Free State.
· He ran it as his own personal state until in 1908 the Belgian parliament took it and made it a Belgian Colony.
· They ruled it until independence in 1960.
· The Belgians were very cruel colonial rulers.
Joseph Conrad
· Joseph Conrad lived from 1857 until 1924.
· Conrad is seen as one of the best writers in the English language though he was of Polish origin and always spoke English with an accent. 
· He became a British citizen in 1886.
· He had been a sailor and wrote a lot about life on the sea including two of his great novels; ‘Lord Jim’ and ‘Nostromo’.
· Seen as the first ‘Modernist’ writer.
· Said to be ‘prophetic’ especially how he predicted the European empires to crumble.
‘Heart of Darkness’
· A very short novel but seen as a very great novel.
· All about the main character Charles Marlow who captains a river boat on the Congo river.
· He is searching for a man called Kurtz, an ivory hunter who is going mad in the centre of the African jungle.
· It explores the cruelty of the Belgian colonialists, European racism and ideas of civilization and savagery.
· Was accused of being a ‘racist novel’ by Nigerian writer, Chinua Achebe.
· The book was famously turned into the classic film ‘Apocalypse Now.’
· The main idea in the book is of the European reaction to Africa, especially on a psychological level.
‘Heart of Darkness’-quotes
Hunters for gold or pursuers of fame, they all had gone out on that stream, bearing the sword, and often the torch, messengers of the might within the land, bearers of a spark from the sacred fire. What greatness had not floated on the ebb of that river into the mystery of an unknown earth! . . . The dreams of men, the seed of commonwealths, the germs of empires.-Conrad’s mocking view of the motives for the colonialists that have gone down the Congo River to the centre of Africa.
To tear treasure out of the bowels of the land was their desire, with no more moral purpose at the back of it than there is in burglars breaking into a safe. Who paid the expenses of the noble enterprise I don’t know; but the uncle of our manager was leader of that lot.-Conrad’s criticism of the Belgian colonialist’s drive to get resources from the Congo area. 
These chaps were not much account, really. They were no colonists; their administration was merely a squeeze, and nothing more, I suspect. They were conquerors, and for that you want only brute force — nothing to boast of, when you have it, since your strength is just an accident arising from the weakness of others. They grabbed what they could get for the sake of what was to be got. It was just robbery with violence, aggravated murder on a great scale, and men going at it blind — as is very proper for those who tackle a darkness. The conquest of the earth, which mostly means the taking it away from those who have a different complexion or slightly flatter noses than ourselves, is not a pretty thing when you look into it too much.-Conrad’s angry view of Belgian colonialists and maybe of all colonialism. 
Going up that river was like traveling back to the earliest beginnings of the world, when vegetation rioted on the earth and the big trees were kings. An empty stream, a great silence, an impenetrable forest. The air was warm, thick, heavy, sluggish. There was no joy in the brilliance of sunshine. The long stretches of the waterway ran on, deserted, into the gloom of overshadowed distances.-showing what the trip down the river was doing to the European sailors, psychologically.
Anything approaching the change that came over his features I have never seen before, and hope never to see again. Oh, I wasn't touched. I was fascinated. It was as though a veil had been rent. I saw on that ivory face the expression of somber pride, of ruthless power, of craven terror — of an intense and hopeless despair. Did he live his life again in every detail of desire, temptation, and surrender during that supreme moment of complete knowledge? He cried in a whisper at some image, at some vision, — he cried out twice, a cry that was no more than a breath — 'The horror! The horror!‘-final words of Kurtz before he dies.


 
6th Assignment

1. The rule of the East Indian Company became the ‘British Raj’ after which event?
      a.  The Indian Munity             b. The Civil War     c. The Indian Depression
2. The woman that accuses Dr. Aziz in ‘A Passage to India’ is called:
       a. Mrs. Moore                         b. Adela Quested       c. Mrs. Fielding
3. The ‘British Raj’ was an _______ part of the British Empire.
       a. difficult                             b. boring                       c. important
4. Another name for the ‘Scramble for Africa’ could be:
        a. African food         b. race for colonies in Africa    c. confusion in Africa
5. ‘Heart of Darkness’ talks about the psychological effects of the clash            between civilization and ______ :
        a. savagery                  b. colonialism                c. commerce 
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